
Til: Social og sundhed 

Høringssvar fra Seniorrådet i Frederikssund Kommune 2024 

Seniorrådet har følgende kommenterer til dagsordenen til mødet den 2. maj 2024 

Punkt Bemærkninger 

 31. Beslutning om 
budgetopfølgning 
per 31. marts 2024 

00.30.14-Ø00-62-23 

 

Der gives en prognose for det forventede forbrug på 
udvalgets område og forslag til en tillægsbevilling på 5,1 
mio. kr. 
Budgetopfølgningen viser, af 5 ud af 8 initiativer er 
implementeret.  
Hjemløse unge – afdækning; er delvist 
implementeret. Plan for hvordan samarbejder med 
civilsamfundet kan etableres blev godkendt af 
udvalget d. 4. april. 2024. og initiativet forventes 
implementeret i 2024. 
Indsats for flere borgere kan få et liv i egen bolig” 
Dette må være en kerneopgave at sikre 
”Omlægning af indsatser på aktivitets- og 
beskæftigelsesområdet 
Seniorrådet tager indstillingen til efterretning og vil følge 
udviklingen. 

32. Beslutning i 
forlængelse af 
drøftelsen vedr. 
arbejdet med 
frisættelse i det 
lokalpolitiske spor 

27.00.00-G01-5-24 

I forbindelse med implementering af den nye ældrelov 
ønskes frisættelse af tillid og regelforenkling.  
I Frederikssund, bliver der sat en fælles dagsorden på tværs 
af fagudvalg.   
Temamøder vedr. styrings hierarki, visioner, politikker, 
strategier og handleplaner.  
Målet er at regelforenklingen styrker kerneopgaven og 
skabe mere værdi for borgerne. 
Sagen tages i øvrigt til efterretning af Seniorrådet 

33. Samarbejde med 
frivillige organisationer 
om en drop-in café for 
hjemløse unge 

27.57.00-G01-17-23 

 

Udvalget besluttede i april at etablere en drop-in cafe for 
hjemløse unge. 
Gadespejlene har tilbudt at dække en dag pr uge, Røde kors 
vender tilbage. 
 Det er umiddelbart svært at pege på frivillige 
organisationer der vil kunne hjælpe- men det kunne være 
en overvejelse værd, om der kunne etableres et projekt 
hvor arbejdsløse og kontanthjælpsmodtagere kan 
oparbejde nogle kvalifikationerne til arbejdsmarkedet. 
Seniorrådet tager orienteringen til efterretning. 

34. Drøftelse af budget 
2025 - 2028 

Frem mod Byrådets vedtagelse af budget for 2025 den 9. 
oktober d, å. planlægges Byrådets temamøde om budget 



00.30.10-S55-8-23 

2025-2028 den 26. juni. Der planlægges borgermøder 12. 
juni og 5. september om budgettet for2025. 
 
Seniorrådet ser frem til borgernes inddragelse i 
budgetprocessen, og håber at modtage oplæg til drøftelse 
forud for disse møder.  Seniorrådet lægger i denne 
forbindelse vægt på, at den demografiske udvikling, der 
indebærer et øget antal ældre borgere, indgår i 
budgetlægningen på et realistisk grundlag. 

35. Orientering om 
Socialtilsyn 
Hovedstadens tilsyn i 
botilbud og 
bofællesskaber 2023 

27.57.00-K09-2-23 

Orientering om socialtilsyn for botilbud og bofællesskaber. 
På de syv botilbud og fællesskaber har Socialtilsynet ikke 
givet nogen sanktioner. 
Seniorrådet tager orienteringen til efterretning 

36. Orientering om 
tilsyn i aktivitets-, 
samværs- og 
beskæftigelsestilbud 
samt friplejeboliger 
2023 

27.57.08-P23-2-23 

 

På centrene AKUcenter Højagergaard, AKUcenter Ejegod, 
AKUcenter Gnisten, AKUcenter Klub Stjerneskud og 
Parkteatret er foretaget anmeldt tilsyn. Desuden er der 
foretaget uanmeldt tilsyn på bofællesskabet Lykke Marie.  
Der er vurderet på: 1. Målgruppe, metoder og resultater, 2. 
Sundhed og trivsel, 3. aktiviteter og beskæftigelse, 4. 
Selvstændighed og relationer, 5. Organisation og ledelse, 6. 
Kompetencer og 7. Fysiske rammer, - jfr. servicelovens §§ 
103 og 104.  
Overordnet højeste score med enkelte bemærkninger. 
F.eks. scoren 5 på kompetencer på Gnisten, hvor der 
bemærkes ikke meget kompetente medarbejdere, hvilket 
afspejles ved, at dokumentation ikke fremstår systematisk.  
Lykke Marie anbefales at iagttage GDPR samt anvende 
anerkendende og inddragende tilgang til borgere med 
udfordret kommunikation.  
På Parkteatret anbefales stadig opmærksomhed på 
systematisk dokumentation, så erfaring kan omsættes i 
praksis, og indsatsen for mål og delmål bliver tydelig, thi der 
arbejdes ihærdigt ud fra devisen De små skridts metode.  
Seniorrådet tager orienteringen til efterretning.  
 

 

På Seniorrådets vegne 

Lissi Gyldendahl 
formand 


